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rary

温州肯恩大学图书馆作为温州肯恩大学的重要学术资源中心，致力于通过资
源、项目、空间与服务，推动学术发展，传播多元文化，激发创新思维，并赋能
新知识。图书馆于2012年开始建馆，截至2023年底，温州肯恩大学图书馆已拥
有学生学习与活动中心图书馆、葛和凯楼设计图书馆及陈天龙美术馆等多个
馆舍区域，总面积约2万平米。温州肯恩大学图书馆在深入洞察图书馆发展趋
势及师生需求后，精心打造功能空间，旨在为用户提供一个集学习、交流、成长
于一体的综合平台。

Wenzhou-Kean University Library, as a crucial academic resource center for Wenzhou-Kean University, 
is dedicated to facilitating academic progress, disseminating diverse cultures, stimulating innovative 
thinking, and empowering new knowledge through resources, programs, spaces, and services. 
The Library's construction commenced in 2012, and by the end of 2023, WKU Library encompasses 
several library areas, such as the Student Learning and Activity Center Library, the Ge He Kai Design 
Library, and the Chen Tianlong Art Museum, with a total area of approximately 20,000 square meters. 
After an in-depth understanding of the development trend of libraries and the needs of faculty and 
students, the WKU Library meticulously creates functional spaces with the aim of providing users with a 
comprehensive platform integrating learning, communication, and growth.
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务

Lib
rary Service

图书馆向已经获取校园卡和校园电子邮箱的师生提供6大服务。服务内容包括但不限于：
•	 图书馆借阅服务
•	 访问图书馆电子资源以及数据库访问服务
•	 借阅图书馆纸质书籍和期刊
•	 使用馆际互借以及图书荐购服务
•	 会议室或讨论室预约服务
•	 信息素养服务

All students and faculty can use the 6 library services once they have received 
their university ID card and email account, which includes but not only the 
following services:
•	 Ability to use library borrowing service
•	 Access to Library e-resources
•	 Ability to borrow Library paper books and periodicals
•	 Use library interlibrary loan and book recommendation service
•	 Ability to book and use meeting rooms and discussion rooms
•	 Ability to use information literacy support service

服务时间 
Opening 

Hours

请在图书馆官网或图书馆微信公众号查看开放时间的最新动态

For opening hours on vacation time,

please check the WKU Library website or library WeChat account. 

https://library.wku.edu.cn/en

服务台负责图书借阅归还、解答读者咨询、提供基本参考指导。
The service desk is responsible for facilitating book borrowing and returns, addressing reader inquiries, 
offering fundamental reference assistance.

学生学习与活动中心图书馆

SLAC Library 

葛和凯楼设计图书馆（D202）

GHK Design Library (D202)

周一至周日：8:30 – 23:30（春/秋季学期）

Mon. – Sun.  8:30 – 23:30（Spring & Fall Term）

周一至周日：8:30 – 22:00（夏/冬季学期）

Mon. – Sun.  8:30 – 22:00（Summer & Winter Session）

周一至周日：8:30 – 16:30

Mon. – Sun.  8:30 – 16:30
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温州肯恩大学图书馆为在校师生提供了丰富的学术资源。馆藏中外文纸质图书超10万
册（其中外文纸质图书占比达72%）、中文报刊93种、外文报刊103种。图书馆共享
美国肯恩大学数据库，并补充订阅其他资源，为师生提供340余个学科相关数据库，
其中包括Web of Science、Scopus、ScienceDirect、Wharton ResearchData 
Services（WRDS）、ACMDigital Library等高质量学术数据库。师生可以访问230万
册电子图书、28.5万余份政府电子报告和6.8万多册电子期刊。丰富的资源涵盖了商
科、人文社科、艺术建筑和理工等全部学科，能够充分满足学校教学、科研以及通识
教育的文献信息需求。借助Rapid-ILL馆际互借服务平台，温州肯恩大学的师生还可以
获取更广泛的文献资源，实现资源共享。

Wenzhou-Kean University Library provides a wealth of academic resources for 
students and faculty. The collection includes over 100,000 volumes of Chinese 
and foreign language print books (72% of which are foreign language paper 
books), 93 Chinese newspapers and periodicals, and 103 foreign-language 
newspapers and periodicals. In terms of database resources, the library shares 
Kean University's databases and subscribes to additional resources, providing 
over 340 subject-related databases for faculty and students. These include 
top-tier academic resources such as Web of Science, Scopus, ScienceDirect, 
Wharton Research Data Services (WRDS), and ACM Digital Library. Students 
and faculty can access 2.3million e-books, over 285,000 government 
electronic reports, and more than68,000 e-journals. The rich resources cover 
all disciplines, including business, humanities and social sciences, art and 
architecture, and science and technology, fully meeting the university's
community's literature and information needs for teaching, research, and 
general education. With the help of the Rapid-ILL interlibrary loan service 
platform, students and faculty of Wenzhou-Kean University can also access a 
wider range of literature resources and achieve resource sharing.

图
书
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资
源
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rary R
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楼层位置
Floor/Space 

三楼服务台

3F, Library Service Desk

三楼中庭 3F, Atrium 

三楼西 3F, West 

四楼东 4F, East 

四楼 4F, 410 

四楼西 4F, West 

四楼 4F, 405 

五楼 5F 

六楼东 6F, East 

六楼西 6F, West

馆藏分类
Collection 

教参资料 Course Reserve

到馆新书 New Arrivals 

期刊 Periodicals 

温州本土文献资料 Wenzhou Scholar and Wenzhou Culture 

绘本 Picture Book Collection 

分级阅读书籍 Graded Readers 

一般馆藏 General Stacks 

一般馆藏 General Stacks 

一般馆藏 General Stacks 

参考书（仅限馆内使用） Reference Collection (In-Library Use Only) 

一般馆藏 General Stacks 

一般馆藏 General Stacks 

一般馆藏 General Stacks 

艺术 & 设计 & 建筑 Art & Design & Architecture Collection 

一般馆藏 General Stacks 

图书大类
Classification 

A	 总类 General Works 

B	 哲学 Philosophy 

	 心理学 Psychology 

	 宗教 Religion 

E-F	 美洲历史 History: America 

C	 历史学及相关学科

	 Auxiliary sciences of History 

D	 历史总论与欧洲历史

	 History (General) and History of Europe 

G	 地理学 Geography 

	 人类学 Anthropology

	 娱乐 Recreation 

J	 政治学 Political Science 

K	 法律 Law 

L	 教育 Education 

M	 音乐 Music 

H	 社会科学 Social Sciences (General) 

Q	 科学 Science 

P	 语言学、文学 Language and Literature 

R	 医学 Medicine 

S	 农业 Agriculture 

T	 科技 Technology 

U	 军事科学 Military Science 

V	 海军学 Naval science 

Z	 图书馆学、资源咨询

	 Library Science. 

	 Information Resources (General) 

图书馆馆藏分布
Library Collection & Floor Plan
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温州肯恩大学机构知识库（Wenzhou-Kean University Intel-

lectual Research Environment，简称WIRE）旨在系统地收

集、保存、展示与传播温州肯恩大学师生的学术研究成果。希

望通过该平台提升温州肯恩大学研究人员的学术知名度、被引

率和影响力。

WIRE作为温肯知识库的主要平台，其收集内容类型包括期刊论

文、学位论文、会议论文、会议演讲稿、科技报告、图像、音视频

及数据集等。现阶段，WIRE主要收集学生的毕业论文及教师的

研究成果。

如需了解更多WIRE的信息，欢迎访问WIRE的网站

http://wire.wku.edu.cn/home

Wenzhou-Kean University Intellectual Research 

Environment (WIRE) is the digital Institutional Repository 

(IR) of the Wenzhou-Kean University (WKU), aims to 

collect, preserve, and provide online access to the 

research output of WKU to the world, and through this, 

maximize the research visibility, usage, and impact of 

WKU researchers' works. 

As a key vehicle of WKU's knowledge repository center, 

the material types will include, but not limited to, 

journal articles, technical reports, conference papers 

and presentations, theses and dissertations, images, 

audio, videos, and datasets. At the current stage WIRE 

serves to collect and publish students' graduation 

projects and faculty's research.

Please visit the website of WIRE for more information.

http://wire.wku.edu.cn/home
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1）阅览自习区 Study Area

为了满足不同读者的自习需求，图书馆在各个楼层设置了风格多

样、功能各异的自习空间。作为学术交流和思想碰撞的重要场

所，馆内设置了现代化的、多样化的讨论室，旨在为学生提供一

个舒适、便捷的环境，方便师生相互讨论，促进新想法、新概念

和新观点的产生。

In order to meet the self-study needs of different patrons, 

the Library has been carefully planned, and has set up self-

study areas with various styles and functions on each floor.

As a place for the exchange of academic ideas, WKU 

Library has specially set up modern and diversified 

discussion spaces, aiming to set an essential venue for 

academic exchange and the collision of ideas.

功
能
空
间
和
设
施

Functional 
A

rea and
 Facility

图书馆电脑区域内配有功能完善的计算机软硬件设施，为读者的学习和研究等活动提供一站

式服务，培育读者的信息素养，促进读者学习、交流、协作和研究。馆内电子阅览区旨在为

用户提供全面的数字化资源访问服务，涵盖在线阅读与高效检索功能，从而为用户提供一个

便捷且高效的信息获取与学习环境。信息素养教室提供了专门的空间、电脑和软件用于培

训。数字学术中心配备Windows和Mac电脑，提供统计软件、分析程序、金融数据库和其他

数据终端，以支持教学和科研项目。

The computer areas have comprehensive and user-friendly internet and well-

equipped computer hardware and software facilities. It aims to provide a one-stop 

service for patrons' learning and research, cultivates their information literacy, and 

promotes learning, communication, collaboration, and research. Computer Lab 

is intended to provide users with comprehensive digital resource access services, 

covering online reading and efficient retrieval functions, thereby providing users 

with a convenient and efficient information acquisition and learning environment. 

The Information Literacy classroom provides dedicated space, computers, and 

software for training. Digital Scholarship Center provides statistical software, analysis 

applications, financial databases, and all kinds of technological terminals to support 

teaching, learning, and research within our scholarly community.
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•	 学生学习与活动中心阅览自习区 Study Areas in SLAC

学生学习与活动中心 SLAC / 3F-6F 

•	 24小时自习室 24/7 Self-Study Area  

学生学习与活动中心 SLAC / B101

•	 电子阅览区 Computer Lab

学生学习与活动中心 SLAC / 3F

•	 期刊阅览区 Periodical

学生学习与活动中心 SLAC / 3F

•	 信息素养教室 Information Literacy Lab

学生学习与活动中心 SLAC / 301

•	 学科服务站 Research Service

学生学习与活动中心 SLAC / 305-307

•	 数字学术中心 Digital Scholarship Center

学生学习与活动中心 SLAC / 4F

•	 讨论室 Discussion Room 

学生学习与活动中心 SLAC / 402, 403, 502, 503 

•	 研习室 Study Room

学生学习与活动中心 SLAC / 604A, 604B, 604C

•	 会议室 Meeting Room 

学生学习与活动中心 SLAC / 303, 401,404 501, 601,605 

•	 单人静音仓 Individual Silent Cabin

学生学习与活动中心 SLAC / 3F, 4F, 5F

•	 多人静音仓 Multi-person Silent Cabin

学生学习与活动中心 SLAC / 6F

•	 葛和凯设计图书馆自习区 GHK Design Library Study Area 

葛和凯楼 GHK / D202
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2) 活动空间 Event Space

温州肯恩大学图书馆为满足不同读者群体的需求，设置多种空间举办多样活动以促

进知识的传播与文化的交流。如需使用，请通过library@wku.edu.cn.提前预约。

“温州肯恩大学陈天龙美术馆”是温州肯恩大学设立的永久性美术馆，成立于2020

年。美术馆综合收藏、研究和展示陈天龙先生捐赠的系列作品和文献资料，并以此

为核心，结合相关艺术研究，引进和策划国内外优质的艺术展览，推动本区域优秀

艺术家和作品与外界的交流。美术馆的宗旨是“立足藏品、面向全球，重在当代、

兼顾历史”。

“方炯艺术厅”内部设有100平方米的宽敞展览空间，适用于展示特殊收藏及举办

文化艺术展览的专业空间。

此外，图书馆还设置学术沙龙区，浸润式书房，葛和凯图书馆中庭区，作为高度灵

活多变的空间，承办不同规模活动的讲座、学术分享会等各种学术交流活动。

To meet the needs of different groups of patrons, the Library has set up various spaces to host various activities to 

promote the dissemination of knowledge and cultural exchange. If you need to utilize the following spaces for 

activities, please make an appointment in advance via library@wku.edu.cn.

The Chen Tianlong Art Museum at Wenzhou-Kean University is a permanent art museum established in 2020. 

The museum comprehensively collects, researches, and exhibits a series of works and literature donated by Mr. 

Chen Tianlong. With these collections at its core, it integrates relevant art research and curates high-quality art 

exhibitions both domestically and internationally, fostering communication between outstanding local artists 

and the outside world. The museum's mission is ＂relying on collections and facing the globe, focusing on the 

contemporary era while considering the history.＂

Fangjiong Art Space features a spacious 100-square-meter exhibition space specifically designed for displaying 

unique and special collections and hosting professional cultural and artistic exhibitions.

In addition, the library also features an Academic Seminar,an Immersion Reading Lounge, and the GHK Library 

Atrium, which serve as highly flexible and versatile spaces to host various academic exchange activities such as 

lectures and academic sharing sessions for events of different scales.
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•	 陈天龙美术馆 CTL Art Museum 

 公共教学楼 General Education Hall / B,1F 

•	 方炯艺术厅  Fangjiong Art Space 

学生学习与活动中心 SLAC / 6F

•	 学术沙龙区 Academic Seminar 

学生学习与活动中 SLAC / 607

•	 浸润式书房 Immersion Reading Lounge 

学生学习与活动中心 SLAC / 410

•	 葛和凯图书馆中庭区 GHK Library Atrium 

 葛和凯楼 GHK / D202
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3）其他设施 Other Facility

为方便读者查询图书馆主页和检索馆藏文献信息，图书馆配备

有公共查询电脑，自助借还机，图书杀菌机等供读者使用。

•	 检索区 Search Area 

        学生学习与活动中心 SLAC / 3F

•	 自助借还机 Self-service Machine 

        学生学习与活动中心 SLAC / 3F

•	 按摩椅 Massage Chairs

        学生学习与活动中心 SLAC / 5F

•	 自助打印区 Self-printing, copying and scanning area 

        学生学习与活动中心 SLAC / 3F

•	 手机存储柜 Phone locker 

        学生学习与活动中心 SLAC / 3F

•	 图书杀菌机 Book sanitizer machine 

        学生学习与活动中心 SLAC / 3F

•	 储物柜 Lockers 

        学生学习与活动中心 SLAC / 3F, 4F

The Library is equipped with a public computer for 

inquiries to facilitate patrons accessing the library's 

homepage and searching for library collection 

information. Patrons can use the computer,self-

service machine,book sanitizer machine and so on 

as needed.
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图书馆结合院系和学科特色，立足师生文化需求，长期举办各类学术与文化讲

座、研讨、展览以及文化体验等活动,为读者带来丰富多彩的校园文化生活，如

书湖计划、中外图书展、良择——陈天龙油画展”、“游龙戏凤——陈天龙数码

绘画作品展”、“兰迪克拉克设计作品回顾展”、“花开艺术——花艺及花器设

计课程成果展”以及“对话——数字互动艺术装置展”“传承与共鸣——方炯

书画雅集展”、“做回艺术的孩子——曾春玲油画展”、“清风卷绘——穿越

时空动清廉之光”等。

In light of the cultural demands of faculty and students, the Library has consistently held diverse academic and 

cultural lectures, seminars, exhibitions, and cultural experiences, offering patrons a rich and colorful campus 

cultural life, The Lake Front Event Series, Chinese and Foreign Book Fair, Natural Selection: Chen Tianlong Oil 

Painting Exhibition, Dance of the Loong and Fenghuang: The Journey of Chen Tianlong's Digital Artistry with 

iPad, Randy Retrospective Exhibition, Bouquets to Art: Flower Arrangement and Vase Design Course Exhibition, 

Dialogue: Generative Art Installation Exhibition, Fang Jiong's Chinese Calligraphy and Painting Collection 

Exhibition Inheritance and Resonance，Becoming a Child of Art Again: Oil Painting Exhibition by Zeng Chunling, 

Whispers of Integrity: A Journey Through Time and so on.

游龙戏凤 | 陈天龙数码绘画作品展
Dance of The Loong & Fenghuang
The Journey of Chen Tianlong’s Digital Artistry with Pad
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精神之旅  | 兰迪•克拉克回顾展
Retrospective of Randy Clark

清风卷绘｜穿越时空动清廉之光
Whispers of Integrity : A Journey Through Time

花开艺术 2024
Bouquets to Arts 2024

书湖艺术计划：对话 | 数字互动艺术装置
Lakefront Art Project：Dialogue | Generative Art Installation
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